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§ 1 Dnr FRN 2007/94 
 
Fritidsnämndens årsbokslut 2008 
 
Beslut 

1. Fritidsnämnden godkänner årsbokslut 2008 och överlämnar det till 
Kommunstyrelsen. 
 

2. Fritidsnämnden föreslår Kommunstyrelsen att den del av överskottet, 799 tkr, 
som avser särskilt investeringsstöd till föreningar avseende idrottsanläggningar 
överförs till 2009. 
 

Ärendet 
Fritidsnämnden redovisar verksamhetsresultat och insatta resurser för årsbokslutet 
2008. Ekonomisk uppföljning redovisas i bilaga 1 och sammanfattning av 
verksamhetsresultat och insatta resurser samt utfall av nyckeltal enligt bilaga 2.  
 
Ärendet 
Fritidsnämnden visar ett överskott om 4 324 tkr.  799 tkr av dessa avser ett specifikt 
projekt avseende särskilt stöd till föreningar avseende idrottsanläggningar, vilket 
Fritidsnämnden föreslår överförs till 2009. 
 
Verksamhet, tkr 
Kostnader (-) Intäkter (+) 

Utfall 2008 
Budget 

2008 
Budget-
avvikelse Intäkter 

Kostnade
r Netto 

Föreningsstöd -8 139 -8 139 -8 115 -24 
Idrottsanläggningar 8 813 -64 501 -55 688 -60 115 4 427 
Fritidsgårdar -20 821 -20 821 -20 645 -176 
Nämnd och nämndstöd -1 478 -1 478 -1 575 97 
Myndighet & 
Huvudmanna -2 750 -2 750 -2 750 0 
Summa 8 813 -97 689 -88 876 -93 200 4 324 
 
Investeringsredovisning 
Nämndens investeringsbudget för 2008 uppgår till 64,6 mkr och 12,9 mkr (20%) har 
förbrukats. 
 
Under 2008 har följande investeringsprojekt färdigställts. 

1. Istält Nacka IP (anpassat för främst barn och ungdomsverksamhet inom hockey) 
2. Nacka IP; allvädersbana för skolfriidrott. 
3. Spontanidrottsplatsen Henriksdalsberget (ytskicket ändrades till konstgräs) 
4. Boovallen plan 1 har fått ny belysning. 
5. Boovallen plan 2 har fått konstgräs. 
6. Spontanidrottsplats i form av en uteplan för ”innebandy” vid 

Stavsborgsskolan/fritidsgården 
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Forts § 1 
 

7. Ältahallens övre plan, fick cafeterian inglasad samt 2 mötesrum med tillhörande 
förråd. 

8. Nya pumpar till båda simhallarna pga nya krav beträffande vattenströmningen 
9. Dirt-Bike banan vid Myrsjö IP  

 
Yrkande 
Ordförande yrkade att nämnden lägger till investeringsstöd i andra beslutsmeningen 
”Fritidsnämnden föreslår Kommunstyrelsen att den del av överskottet, 799 tkr, som 
avser särskilt investeringsstöd till föreningar avseende idrottsanläggningar överförs till 
2009.” 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut samt ordförandes tilläggsyrkande. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-02-06 
Bilaga 1 Ekonomisk uppföljning 2008 
Bilaga 2 Rapportering till Kommunstyrelsen, nyckeltal samt sammanfattning av 
verksamhetsresultat och insatta resurser 
 
 
- - - - - 
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§ 2 
 
Lägesredovisning investeringsprojekten 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information beträffande aktuell status för 
Fritidsnämndens beslutade investeringsprojekt. 
 
Projekt Status 
Boovallen Ny belysning till ”gamla” konstgräsplanen 

och byte av ytskikt på plan 2. Klart. 
Björknäs IP Ytterligare en läktare är klar. 

Anläggningsrådet anser att det finns behov 
av ny byggnad att förbättra för omklädning, 
förråd och föreningslokal. 

Dirt-bike bana (tidigare BMX-bana) Banan klar 1 maj. Verksamheten är i full 
gång. Viss komplettering har gjorts under 
hösten. Klar. 

Coliseum, idrotts/kulturarena Muntlig redovisning 2008-10-23. 
Nacka IP, konstgräs Färdig och invigd aug-08.  
Skateboard Projektering och upphandling våren 2009. 

Prel klart september. 
Saltsjöbadens/Tattby islada Arbetsmöten pågår med föreningen. 

Bygglovsansökan är inlämnad. Upphandling 
förbereds. 

Sporthall västra Sicklaön Inväntar beslut om bygglov. 
Anbudsförfarande (2009-02-17—2009-04-
17). Prel kan anbudsgivare utses under maj.  
Byggstart aug-sept. Invigning 15 sep 2010. 

Ältahallen, övre planet Arbetena är klara. 
Älta IP, cafeterian Byggnationen är beställd. Arbetena bedöms 

vara klara under vecka 23. 
Älta IP, maskinhuset Vilande projekt. Återupptas tidigast 2010. 
Älta IP, löparbanor Vilande projekt. Återupptas tidigast 2010. 
Nya ridskolan Nämnden beslöt om placering 2007-11-14. 

Strandskyddsdispens är klar, 
förhandsanmälan om bygglov har lämnats in 
och arrendeavtal är klart. KF beslut om 
tidigast byggstart 2010. 

Spontanidrottsplats Älta Innebandysarg plus basketkorg: placering 
Stavsborgsskolan/Fritidsgården. Klar. 
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Forts § 2 
 
Bollplanen Henriksdalsberget Konstgräsplanen för öppet spel är klar. 

Ungdomarna önskar viss komplettering. 
Simhall i Boo Informationsärende: februari sammanträdet. 
Boulehall i Boo Utredning om alt läge/placering. Rapport 

hösten 2009. 
Spontanidrottsplatser i 
Fisksätra/Saltsjöbaden 

Utredning och planering av Lännbo bollplan, 
i anslutning till Fisksätra Allé, pågår.  

Paviljongen Saltsjöbadens IP Avvaktar upphandling av Tattby islada. 
Omklädningsrum i stort behov av 
renovering. 

Sporthall Älta Ändring av detaljplan är begärd men tänkt 
placering fungerar ej pga ledningsstråk. Två 
alternativ får studeras vidare. 1. Ombyggnad 
av befintlig hall. 2. Placering på ishallens 
tomt. Detta kräver särskild parkeringsstudie. 
Representanter från föreningen och enheten 
har gjort gemensamt besök i Alsike 2008. 

Myrsjö IP Steg 1.Arbetsidé: medverkan av ungdomar 
för idéutformning och inflytande. Steg 2. 
Projektering. Upphandling hösten -09. 

Skuruhallen (via fastighetskontoret) Bygglov beviljat. Upphandling av 
projekterande konsulter pågår ytterligare 10 
dagar. Byggstart hösten 2009. Byggtid 14-16 
månader. 
 

 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-19 
 
 
- - - - - 

 Justerandes signatur 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 7 

 Fritidsnämnden 
 19 februari 2009 

 
 

 
Ordförandes signatur

§ 3 Dnr FRN 2009/7 
 
Plats för klubbhus för Järla IF Fotboll på Nacka IP 
 
Beslut 

1. Fritidsnämnden ställer sig positiva till Järla IF Fotbolls förslag att förlägga ett 
nytt klubbhus i område i del av nuvarande läktare vid konstgräsplanen på Nacka 
idrottsplats 
 

2. För att genomföra förslaget krävs sedvanlig ansökan om bygglov, som 
föreningen självt är ansvariga för 
 

Ärendet 
Fritidsnämnden har tidigare beviljat föreningen ett bidrag om 500 000 kronor för 
uppförande av ny klubblokal. Bidraget förutsätter ett beviljat bygglov. På grund av 
omständigheter kring detaljplanen för området, bland annat broanslutning från 
Kvarnholmen, så har kommunen tidigare haft svårt att anvisa föreningen någon plats vid 
Nacka IP för nytt klubbhus.  
 
En del av Fritidsnämndens planerade investeringar under 2009 är en ny 
skateboardanläggning, som kommer att förläggas till ytan ovanför läktarna vid 
gräsplanen på Nacka IP. I samband med planeringen av skateparken, har föreningen 
Järla IF Fotboll framfört ett nytt förslag om plats för ett nytt klubbhus. Förslaget innebär 
att en del av ytan för den befintliga läktaren vid konstgräsplanen används för ett 
klubbhus som byggs i Souterterräng.  
 
Enheten anser att det finns flera vinster med att placera föreningens lokal på föreslagen 
plats. Besökare till skateboardanläggningen skulle ges tillgång till toaletter och café 
samtidigt som de som finns i nya klubbhuset kan ha viss uppsikt även över 
skateboardanläggningen. Föreslagen gestaltningen av området blir enklare att 
genomföra om befintligt speakerbås, vip-läktare och containerförråd kan ersättas. 
Samtidigt innebär förslaget att föreningen och besökare till fotbollsplanen skulle få nya 
mer ändamålsenliga lokaler med kontor, café, toaletter och omklädningsrum i direkt 
anslutning till konstgräsplanen.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-01-29 
Bilaga Skiss på klubbhus 
 
 
- - - - - 
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§ 4 Dnr FRN 2008/57 
 
Finansiering och organisering av sommarlovsverksamhet 
2009 för barn och ungdom 
 
Beslut  

1. Fritidsnämnden anser att dagläger ska erbjudas i samma form som tidigare år 
samt att öppen sommarlovsverksamhet för åldersgruppen 12 – 18 år ska prövas 
under sommaren 2009.  
 

2. Fritidsnämnden beslutar att erbjuda verksamhetsområdet Förskola, Fritid & 
Skola att, som en försöksverksamhet under sommaren 2009, anordna uppsökande 
sommarlovsverksamhet under minst en vecka i Älta, Boo och Henriksdal, samt 
under fyra veckor i Fisksätra.   
 

3. Fritidsnämnden beslutar att erbjuda verksamhetsområdet Förskola, Fritid & 
Skola att anordna dagläger på Hellasgården för 40 barn och på Velamsund för 40 
barn, under två veckor sommaren 2009. 
 

4. Enheten Trafik, Natur & Fritid ges i uppdrag att hantera frågor kring  
uppdragsersättning och uppföljning av sommarlovsverksamheten 2009. 
 

Ärendet 
Fritidsnämnden beslöt 2008-09-25, § 54, att uppdra åt enheten för Trafik, Natur & Fritid 
att utreda behov och efterfrågan av sommarlovsverksamhet för olika åldersgrupper samt 
hur en sådan verksamhet kan finansieras, organiseras och upphandlas/beställas.  
 

Nämnden anser att en utökad sommarverksamhet kan tillgodose flera gruppers behov. 
Sommarverksamheten kan innehålla både dagläger så som tidigare år och en öppen 
verksamhet. Under 2009 bör det vara möjligt att i mindre skala pröva om delar av 
verksamheten kan anordnas av externa anordnare.  
 

Som ett komplement till föreningslivets utbud har fritidsgårdarna av tradition haft i 
uppdrag att anordna dels dagläger för åldersgruppen 9 – 12 år, dels öppen 
fritidsverksamhet. Dagläger har anordnats på Velamsund, vid Myrsjön och på 
Hellasgården. Den öppna verksamheten har anordnats vid Fisksätra Holme. 
Verksamheten vid Myrsjön ingår i det uppdrag som utförs efter upphandling av Boo 
Folkets Hus.  
 

Anordnarna av fritidsgårdsverksamhet som drivs i kommunal regi har framför att det 
finns ett behov av ytterligare sommarlovsverksamhet för ungdomar i kommundelarna 
Älta, Henriksdal och Björknäs. De har även framfört att de har bättre kompetens för att 
bedriva verksamhet för åldersgruppen 12 – 18 år.  
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Forts § 4 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-09 
 
 
- - - - - 
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§ 5 Dnr FRN 2008/10 
 
Utökad sommarverksamhet 2009 på Boo Folkets Hus  
 
Beslut  

1. Fritidsnämnden uppdrar åt Boo Folkets Hus att anordna dagläger med 
inriktningen dans, som en del av en utökad sommarverksamhet 
 

2. Ersättningen för tilläggsuppdraget är 25 000 kronor 
 

3. Boo Folkets Hus ska inkomma med skriftlig redovisning över verksamhetens 
genomförande senast 2009-09-01.  
 

Ärendet 
Inom ramen för fritidsgårdsuppdragen erbjuds dagläger för åldersgruppen 9 – 12 år. 
Dessa erbjuds på Velamsund, vid Myrsjön och på Hellasgården under de tre första 
veckorna av sommarlovet. Syftet med daglägerverksamheten är att tillsammans med 
föreningslivets utbud ge barn i skolår 3 – 6 har ett brett utbud av sommarlovsaktiviteter 
att välja emellan.  
 
De av Fritidsnämnden finansierade daglägren med anställda fritidsledare har i uppdrag 
att särskilt nå och attrahera de barn som av olika skäl inte väljer en föreningsdriven 
verksamhet.  
 
De dagläger som bedrivs inom fritidsgårdsuppdragen är en mycket efterfrågad 
verksamhet. Antalet platser som erbjuds är något mindre än efterfrågan, särskilt i början 
av sommarlovet. Sommaren 2006, 2007 och 2008 utökades antalet platser på daglägren 
med ett läger på Folkans fritidsgård med inriktad på dans. Verksamheten är ett bra 
komplement till det övriga utbudet.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-02 
 
 
 
- - - - - 
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§ 6 FRN 2007/88 
 
Redovisning av utredning av behov av simhall i Boo 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bordlägga ärendet. 
 
Sammanfattning av simhallsutredning - Boo 
I Mål & Budget 2008 anges att Fritidsnämnden ska utreda behov och förutsättningar 
avseende simhall i kommundelen Boo. Utredningen har utförts av fristående konsult 
Berndt Forsberg, BOFsport.  
 
Enheten Trafik, Natur & Fritid har under de senaste åren noterat att simföreningarna 
upplever att befintliga simhallar inte räcker till för fler aktiva samtidigt som 
allmänheten måste ges förutsättningar att simma/bada på rimliga tider. 
Kapacitetsgränsen i framförallt Nacka simhall har därför varit ytterligare en anledning 
att studera parallellt med simhallsutredningen för Boo. Ytterligare en anledning är också 
att de två befintliga simhallarna uppfattas som ”omoderna” och i behov av utveckling 
när det gäller möjligheter till de kombinationer av aktiviteter som många besökare 
önskar ha tillgång till samtidigt. Vissa aktiviteter har också behov av att kunna avskiljas 
mer än vad som kan göras i nuvarande simhallar, både åldersindelar och 
aktivitetsindelat. Exempelvis ”vattenlekland” för de yngsta, mindre bassäng för något 
äldre barn, simundervisning som kan bedrivas samtidigt som motionssim och 
vattengymnastik, gym och andra former av gruppträning. 
 
Föreliggande utredning pekar på att det lokala engagemanget för en badanläggning i 
Boo är mycket starkt. Frågan om badanläggningen förs av flera bl.a. simklubben Skuru 
simsektion, Boo Folkets hus. Initiativ som resulterat i ett konkret skissförslag ”höghus i 
Orminge”. I föreliggande utredning har verksamheter och placeringar analyserats. 
 
Utredarens bedömning är att det finns ett behov av ett allmänt bad med en bred 
verksamhet, öppet året runt med generösa öppettider. Utredaren bedömer att en modern 
bad- och friskvårdsanläggning belägen i Orminge Centrum skulle kunna räkna med ca 
120-150 000 badbesök av ”våta” aktiviteter per år av allmänhet, skolor och föreningar. 
Besöksantalet för ”torra” verksamheter är svårt att uppskatta då det är avgörande med 
dels vilka typer av verksamhet som bedrivs, dels hur verksamheterna i sig bedrivs samt  
storlek på lokaler för ”torra” aktiviteter. Erfarenhetsmässigt har det visats sig att det är 
just kombinationen av ”våta” och ”torra” aktiviteter i moderna anläggningar som 
attraherar mest och då framförallt de kvinnliga besökarna. 
 
Lämpligaste placering av en badanläggning bedöms vara centrala Orminge. Utredaren 
har granskat sex förslag till alternativa placeringar som enheten Trafik, Natur & fritid 
har valt då samtliga anses uppfylla krav på närhet till busshållplatser, bostadsområden 
och skolor i området. Den placering som av utredaren fann mest lämplig är  
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Forts § 6 
 
Nybackaskolans tomt inklusive grusplanen intill. Utredaren anser att badanläggningen 
får ett attraktivt och på många sätt ett utmärkt läge med närhet till busshållplats och 
centrumgallerian. Läget underlättar även vidare utbyggnad av centrumgallerian och 
skapar möjligheter för ev framtida bostäder.  
 
Den placering som av utredaren bedöms som minst lämplig är den sk Toyotatomten. 
Främsta orsaken är att platsen ligger isolerad i förhållande till andra samlingspunkter 
och fritidsområden i centrala Orminge. Tomten har för badanläggningen ett olämpligt 
och attraktivt läge trots närhet till busshållplats och centrumgallerian. 
 
Byggkostnaden för en modern bad- och friskvårdsanläggning bedöms ligga mellan 90-
150 miljoner kronor. Behoven och kraven på löpande och återkommande 
reinvesteringar har visats sig vara det mest besvärliga för denna typ av anläggning då 
slitaget är stort då den komplicerade miljön (klor, vatten, värme, fukt, smuts) ställer till 
svåra problem. Förutom investeringar för verksamhetsutveckling vart 5:e år om 5-10 
miljoner kronor behövs allmän upprustning av de ”våta” miljön behöva ske vart 10:e år 
till en kostnad av 15-25 miljoner kronor, den ”torra” miljön vart 15:e år till en kostnad 
av 10-15 miljoner kronor behövs även större ombyggnad ske av anläggningen vart 20:e 
år till en bedömd kostnad av 25-50 miljoner kronor. När det gäller investeringarna är 
bedömningen att badanläggningar även framgent kommer att behöva kommunala stöd 
eller garantier. Exempel på renodlat kommersiella anläggningar återfinns enbart på 
turistorter eller som hotell-, SPA- och konferensanläggningar.  
 
Den nuvarande bedömningen är dock att det finns goda förutsättningar att hitta en privat 
ägare för en modern anläggning i Boo, under förutsättning att kommunen kan ge stöd i 
form av garantier (t.ex. långt hyresavtal med kommunal drift alt genom upphandlad 
entreprenör). En lösning med hyresavtal bör föra med sig att kommunen måste ställa 
krav på att den privata ägaren förmår att bibehålla en anläggning med en god fysisk 
standard och attraktiv besöksmiljö. Därför bör det krävas att den kommande partnern 
till kommunen är en stabil och finansiellt stark fastighetsägare. 
 
Yrkande 
Ordförande yrkade bordläggning av ärendet. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandes yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-02-10 
Bilaga 1: BOFsport, Bad- och friskvårdsanläggning i Boo, 2008-07-03 
Bilaga 2: BOFsport, komplettering: Simhall i Boo, investeringsmöjligheter, driftformer, 
ekonomiska beräkningar och tekniska frågeställningar 
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§ 7 Dnr FRN 2009/6 
 
Öppen ungdomsverksamhet på lördagar i Orminge 
 
Beslut  

1. Fritidsnämnden beslutar att förlänga befintligt uppdragskontrakt med Boo 
Folkets Hus gällande öppen fritidsverksamhet för unga 13 – 18 år på lördagar i 
Orminge, omfattande minst 30 tillfällen under 2009, med ersättning för 
uppdraget om 310 000 kronor. 
 

2. Anordnaren ska samråda med enheten Trafik, Natur & Fritid om förläggningen 
av dessa tillfällen 
 

3. Anordnaren ska lämna en skriftlig redovisning över genomförd verksamhet 
senast 2010-01-15.  
 

Ärendet 
Fritidsnämnden beslöt 2008-02-20, § 3, att ge enheten Trafik, Natur & Fritid i uppdrag 
att teckna ett uppdragskontrakt med Boo Folkets Hus gällande öppen fritidsverksamhet 
för unga 13 – 18 år på lördagar i Orminge, omfattande minst 30 tillfällen under 2008. 
Boo Folkets Hus har genomfört verksamheten i samarbete med föreningen Orminge 
innebandyklubb. Verksamheten har uppskattats av besökare och uppfattats som positiv 
av andra aktörer i området.  
 
Yrkande 
Monia Sturen (FP) samt Anders Selin (S) yrkade bifall. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-02 
 
 
- - - - - 
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§ 8 Dnr FRN 2008/50, Dnr FRN 2008/32 
 
Information om projektet Svensk-turkiskt samarbete 
kring ungdomspolitik samt kommande kultur- och 
fritidsvaneundersökning 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet  
 
Ärendet 
Nacka deltar under två år, 2008 – 2009, som en av fyra kommuner, i 
Ungdomsstyrelsens samarbete med Turkiet kring ungdomspolitik. Nu har halva 
projekttiden gått och arbetet går in i nästa fas.  
 
Ett av syftena med projektet är att utveckla metoder för ungdomspolitiska frågor på 
lokal, nationell, internationell och EU-nivå. Ett annat syfte är att främja Turkiets 
demokratiseringsprocess och att bidra till att Turkiet uppfyller kraven för medlemskap i 
EU. En viktig del av projektet är erfarenhetsutbyte mellan politiker, tjänstemän, 
ungdomsledare och ungdomar. I projektet betonas också att varje deltagande kommun 
ska ha en egen nytta med sitt deltagande.  
 
Projektet berör flera olika områden som  

• ungdomspolitiska begrepp  
• kunskapsinhämtning om unga 
• mötesplatser för erfarenhetsutbyte för aktörer inom ungdomsområdet 
• ungdomsarbetslöshet  
• ungdomars rättigheter och skyldigheter.  

 
De olika kommunerna är delaktiga i olika delar av projektet. Projektet avslutas med en 
slutkonferens i Istanbul december 2009.  
 
Nackas ingångsvärden i samarbetet är fokus på ungdomars situation på deras fritid, till 
exempel vad man ägnar sin fritid åt och vad man skulle vilja göra, var man möts, hur 
man mår, om man upplever trygghet på fritiden, om man är aktiv och engagerad, om 
man vill påverka och ta ansvar.  
  
Inom ramen för projektet genomförs nu den tidigare beslutade kultur- och 
fritidsvaneundesökningen. Som en del av projektet omfattar undersökningen utöver 
området kultur- och fritidsvanor även frågor om hälsa, trygghet och inflytande 
Undersökningen kommer att genomföras under våren bland Nackas ungdomar i skolår 
sju, nio och år två på gymnasiet.  
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
Forts § 8 

 Justerandes signatur 
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Ordförandes signatur

 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-09 
 
 
- - - - - 
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§ 9 Dnr 2009/4 
 
Bidrag till ”Hittaut.nu” - friskvårdsprojekt 2009 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja föreningen Järla Orientering och Skidor 75 000  
kronor i bidrag för genomförande av friskvårdsprojektet Hittaut.nu. 
 
Fritidsnämnden noterar och välkomnar det kompletterande stödet till projektet från 
Folkhälsa & Säkerhet samt Stadsledningskontoret som redovisas i tjänsteskrivelsen. 
 
Ärendet 
Järla Orientering och Skidor har ansökt om 200 000 kr i bidrag (om möjligt 250 000) 
för ett brett och upplagt friskvårdsprojekt under namnet ”Hittaut.nu”. Syftet är att få 
människor att röra på sig, såväl i naturen som i bebyggda områden. Ett projekt som vill 
stimulera allmänheten till motion och upptäckande av hembygd och närmiljö.  
 
Om projektet 
Projektets uppläggning framgår av bifogad ansökan. Dock är starten av friskvårdskam-
panjen framflyttad till augusti 2009 men pågår istället t.o.m. april 2010. 
I korthet innebär projektet att alla hushåll på Sicklaön tilldelas en orienteringskarta över 
kommundelen Sicklaön. På kartan finns 50 kontrollpunkter markerade, sk checkpoints. 
Svårighetsgraden på kontrollerna varierar, en del mycket svåra och andra lätta, en del 
längre in i skogen, andra i bebyggelsen. Vissa kontroller kan nås med rullstol och under 
barnvagnspromenaden. Alla kan delta utifrån sina förutsättningar och ambitioner – 
ensam, med familjen eller tillsammans med kompisar. Vill man vara med och vinna 
priser registrerar man sig på projektets hemsida och noterar där koderna för respektive 
kontroll som besökts (utlottning sker av allehanda priser). Förutom kontrollmarkeringen 
på kartan finns också GPS-koordinater angivna för dem som attraheras av den tekniken. 
På projektets hemsida finns kartan också i virtuell form med alla punkter inritade. Varje 
månad presenteras 5 nya kontroller på hemsidan i syfte att stimulera till fortsatt aktivitet 
under året. Föreningen har också ett samarbetsavtal med Nacka Värmdö Posten vilket 
innebär att projektet kontinuerligt kommer att synas.  
 
Projektmodellen ”Hittaut.nu” har sitt ursprung i Jönköping där det vid årsskiftet efter 
fyra månader fanns 8 000 deltager registrerade på kampanjens hemsida. 
 
Stöd från andra enheter inom kommun till friskvårdsprojektet 
Föreningen har formellt ställt sin ansökan till fritidsnämnden - men projektets 
”innehåll” berör också enheten Folkhälsa och Säkerhet liksom kommunens 
övergripande goodwill (dvs marknadsföring, här i egenskap av Stadsledningskontoret). 
Utifrån denna aspekt har undertecknad fört en dialog med berörda på vilket sätt de 
praktiskt kan stödja kampanjen. Svaren från dem innebär sammantaget att föreningen, 
utöver fritids 

 Justerandes signatur 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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Ordförandes signatur

Forts § 9 
 
nämndens bidrag, kan påräkna ytterligare stöd till ett värde av 50 000 kr. Det ska dock 
understrykas att detta är ett förslag och en viljeinriktning från respektive part och att 
detta måste följas upp i en överenskommelse mellan dem och föreningen. 
 
Enheten Folkhälsa & Säkerhet 
Folkhälsoarbetet utgår från det övergripande målet ”god livsmiljö och långsiktigt 
hållbar utveckling” där bl.a främjande av fysisk aktivitet ingår som ett arbetsområde. De 
har inga egna verksamhetspengar att disponera utan ska främja och samordna olika 
insatser i samhället.  
 
I år har man tillsammans med Park & Idrott blivit inkopplad i - Naturens år 2009 - ett 
initiativ på riksplanet där intresseorganisationer och myndigheter samverkar. I detta 
sammanhang har Nacka kommun avsatt medel för att på olika sätt informera och 
genomföra aktiviteter som visar kommunens fina naturområden. Projektet ”Hittaut.nu” 
blir här en bra metod att locka ut kommunens invånare i skog och mark för att njuta av 
och uppleva naturen. Enligt företrädare för folkhälsoenheten och Park & Idrott föreslås 
att en del av projektmedlen för Naturens år disponeras kring detta i ett samarbete med 
föreningen, dock högst 30 000 kronor. Beloppet måste först förankras i relation till 
övriga aktiviteter och insatser inom Naturens år. 
 
Stadsledninskontoret (SLK) 
I samtal med kommunikationsdirektören framkom att SLK är positivt inställd till 
kampanjen och ser här ett mervärde för kommun att synas i denna ”friskvårdssatsning”. 
Omfattningen av stödet måste självklart ligga på en lämplig nivå som också är rimlig 
utifrån andra föreningssamarbeten och annonseringar. SLK:s intention är att tillsam-
mans med föreningen diskutera och utforma marknadsföringsinsatser i storleksord-
ningen 20 000 kronor.  
 
Som ett plusvärde kan kommunen också sprida information om projektet på t. ex 
kommunens webbsida, KanalN och personaltidningen Nacka Nu. 
 
Yrkande 
Monia Sturén (FP) yrkade bifall. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-10 
Bilaga: Föreningens ansökan, 2008-12-19 
 
 
- - - - - 
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§ 10 Dnr FRN 2009/1 
 
Bidrag till stiftelsen Skota Hem 2009 
 
Beslut 

1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja stiftelsen Skota Hem ett verksamhetsbidrag 
på 125 000 kr för år 2009. Stiftelsen ska senast den 1 november 2009 lämna 
rapport över genomförd verksamhet. 

 
2. Fritidsnämnden beslutar också att ge enheten Trafik, Natur och Fritid i uppdrag 

att under året följa, analysera och senast i december avge en rapport över 
tänkbara former för kommunens framtida stöd till verksamheten - inför 2010 års 
beslut. 

 
Ärendet 
Stiftelsen Skota Hem har ansökt om verksamhetsbidrag för år 2009 (ansökan bifogas). 
De har sedan 1996 fått ett årligt bidrag för seglingsverksamhet för personer med funk-
tionshinder. I verksamheten deltar såväl rörelsehindrade som multihandikappade barn 
och ungdomar. Bidraget är mycket betydelsefullt för verksamheten. Klubblokal och 
brygganläggning finns i anslutning till KSSS-anläggning i Saltsjöbaden. 
 
Inför säsongen 2009 vill Skota Hem återigen bjuda in och kostnadsfritt ta emot kommu-
nens alla intresserade särskoleklasser. Under sommaren genomförs också sommarläger 
och övrig verksamhet. Förra året deltog totalt 132 barn från Nacka under 33 aktivitets-
dagar. Unga funktionshindrade får möjlighet att prova på segling och uppleva en 
spännande fysisk aktivitet. För de som har högre ambitioner finns möjlighet till mer 
avancerad träning och tävlingar. Förhoppningsvis kommer många att fortsätta och segla 
på den nivå som de själva kan och önskar. 
 
Stiftelsen har hög kvalité i verksamheten - vilket gör det möjligt att handikappsegling 
kan bedrivas på ett säkert sätt. Duktiga och erfarna instruktörer och ”bra utrustning” 
(båtar, brygganläggning etc.). Verksamheten har god renommé inom handikappidrotten 
såväl i Sverige som internationellt.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-06 
Bilaga Ansökan från Skota Hem, 2009-01-08 
Bilaga Rapport från säsongen 2008 
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Forts § 10 
 
Protokollsanteckning 
Anders Selin (S) inkom med följande protokollsanteckning; 
”Verksamheten Stiftelsen Skota Hem bedriver är på många sätt en unik och otroligt 
viktig verksamhet för de barn som får möjligheten att delta i den. Verksamheten är väl 
värd att stödja. 
 
Stiftelsen Skota Hem har ända sedan 1996 ansökt om, och fått, bidrag till verksamheten 
från Nacka kommun via det som idag är Fritidsnämnden.  
 
Antalet barn som omfattas av verksamheten är 110 stycken, inte 132 som anordnaren 
anger. Och av dessa är det enbart 14 barn som är “enskilda”. De övriga 96 kommer från 
andra kommuner och via framförallt för- och särskolan) För detta fick Skota Hem ett 
bidrag på 125 000 kr. Detta innebär att bidraget för varje barn är på nästan 9 000 kr.  
 
Vi socialdemokrater är mycket kritiska till nivån på bidraget som den moderatstyrda 
majoriteten i Fritidsnämnden beviljar Stiftelsen Skota Hem.  Detta har vi 
socialdemokrater också påtalat under ett flertal år utan att det har skett någon 
förändring. 
 
Vi socialdemokrater menar att fritidsnämnden inte ska subventionera aktiviteter för vare 
sig barn från andra kommuner eller de barn som kommer via särskolan. 
Utbildningsnämnden måste ta sitt ansvar för särskolebarnen liksom kommunerna från 
vilka de övriga barnen kommer. ” 
 
 
- - - - - 
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§ 11 Dnr FRN 2008/75 
 
Saltsjöbadens Ryttarförening ansöker om bidrag för 
renovering av gamla stallet inomhus 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att avslå föreningens ansökan. 
 
Ärendet 
Saltsjöbadens Ryttarförening har inkommit med en ansökan 2008-11-24 om stöd till 
renovering av det gamla stallet. Ansökan bifogas. Stallet planeras att byggas om under 
2009. Boxväggarna är i mycket dåligt skick och stallet är inte i enlighet med jordbruks-
verkets rekommendationer eftersom boxarna är för små vilket måste åtgärdas pga. 
säkerhetsskäl. Kostnad för material och experthjälp kan uppgå till 250 000 kr och före-
ningen söker härmed bidrag med högsta möjliga belopp. Föreningen bygger f.n. också 
ett nytt stall till en kostnad av ca 1,5 miljoner. 
 
Investeringsstöd inom idrott och fritid 2006-2008 
I mål och budget för perioden anvisades extra investeringsmedel avseende idrott. Syftet 
var att åstadkomma en utveckling av idrottsanläggningar och verksamhet i samarbete 
med föreningslivet i Nacka. Beslutet i mål och budget möjliggjorde att under perioden 
fördela ett årligt anläggningsstöd till föreningslivet om 2 miljoner kronor. För år 2008 
förbrukades inte anslaget fullt ut. I dagsläget är det oklart om resterande belopp kan 
överföras till 2009 års budget och användas för avsett ändamål. Saltsjöbadens Ryttar-
förening har vid två tillfällen tidigare beviljats investeringsstöd för upprustning av 
stallet i Skogsö. För 2006 beviljades 100 000 kr för upprustning av tak, el och yttervägg 
och under 2007 beviljades ytterligare 50 000 kr för fortsatt upprustning (bl.a. behov av 
ändrade grindar pga. säkerhetsskäl). 
 
Nämndens synpunkter 
Nämnden bedömer att föreningen inte kan tilldelas ytterligare bidrag. Om kvarstående 
medel från 2008 inte kan överföras i årets budget så finns inga pengar att fördela. Men 
om medlen kan disponeras i år gör enheten ändå bedömningen att det då finns många 
andra föreningar som också har behov av stöd till nödvändiga renoveringar i 
klubblokaler/anläggningar.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-06 
Bilaga Föreningens ansökan 2008-11-24 
 
- - - - - 
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§ 12  
 
Slutredovisning av investeringsobjekt ombyggnad Älta 
ishall, Älta 14:97 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna slutrapporten gällande investeringar i Älta ishall. 
 
Ärendet 
Då större investeringsprojekt är slutförda och även slutbesiktigade redovisas projektet 
för respektive ansvarig nämnd för godkännande. Beslutad investering för fortsatt 
inredning av Ältahallens övre plan består dels av en av Älta områdesnämnd beslutad 
projektbudget 2006 för Ältahallen om 1 297 000 kronor inklusive överföringar, dels 
utökning med 1 000 000 kronor enligt Mål & Budget 2007. Syftet med den utökade 
budgeten var att säkerställa de funktioner som var önskvärt ur flera intressenters 
perspektiv. Det övre planet har inretts på följande vis: Inglasat entresolplan inrymmande 
servering, en rehab- och uppvärmningslokal samt ett mötes- och konferensrum. Golvet 
har blivit målat i en ljus kulör och hallens mittsektion har fått sittplatser av miljövänligt 
trä. Möteslokalerna har inretts med möbler. Rehab- och uppvärmningslokalen har hyrts 
ut till föreningen Älta IF utan särskild inredning. Byggnationerna är nu slutbesiktigade 
och lokalerna har tagits i drift varför ärendet skall slutredovisas.  
 
Redovisningen är sammanställd av den ansvarige för projektet i detta fall enhetschefen 
för Trafik, Natur & Fritid Åsa Engwall och Sven Andersson, kvalitetsansvarig enl. PBL. 
 
Slutbesiktning avslutad: 
2008-09-16 
 
Driftkostnadsförändringar 
Inga förändringar i driften har planerats och är ej heller föranledda av slutfört projekt.  
 
Effekter av genomförandet av investeringen 
En trivsammare och tillgängligare ishall som nu erbjuder besökarna fler faciliteter och 
möjligheter med dels i ett modernt sammanträdes- och mötesrum, dels den ljusa 
ombonade och inglasade serveringsenheten. Dessutom en modern och ljus lokal för 
rehab och uppvärmning/dans. Dessutom har golv målats och mittläktaren har fått 
sittbräder av miljöträ. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-10 
- - - - - 
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§ 13 Dnr FRN 2008/47 
 
Slutredovisning av investeringsobjekt byte av underlag 
på Boovallen, och option 1: bollplan på Henriksdal 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna slutrapporten gällande byte underlag på 
Boovallen och option 1 avseende Henriksdalsbergets bollplan. 
 
Ärendet 
Då större investeringsprojekt är slutförda och även slutbesiktigade presenteras projektet 
för respektive ansvarig nämnd för godkännande. Inglasat entresolplan inrymmande 
servering, rehab- och uppvärmningslokal samt mötes- och konferensrum och är nu 
slutbesiktigat och anläggningen har tagits i drift varför ärendet skall slutredovisas.  
 
Redovisningen är sammanställd av den ansvarige för projektet i detta fall enhetschefen 
för Trafik, Natur & Fritid Åsa Engwall och Sven Andersson, kvalitetsansvarig enl. PBL. 
 
Slutbesiktning avslutad: 
2008-12-18 
 
Driftkostnadsförändringar 
Inga förändringar i driften har planerats och är ej heller föranledda av slutfört projekt.  
 
Effekter av genomförandet av investeringen 
Grön konstgräsyta, trivsammare och tillgängligare bollplaner med fler speltider för 
ungdomslagen   - 5-manna – 7- manna-  och 11 – mannaspel på Boovallen.  
 
Konstgräsplanen på Henriksdal är öppen för alla! Spontanfotboll på dels hela planen, 7-
manna spel, samt tvärs två 5-mannaplaner inom bef. sarg och lummig grönska. 
Belysningen är kompletterad och justerad. Träd och buskar är klippta för lagom insyn 
och skydd.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2009-02-10 
 
 
- - - - - 
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§ 14 
 
Övriga frågor 
 
Handbollsmål 
Bo Niveman (M) undrade om hur det är med icke förankrade handbollsmål i Nacka. 
 
Göran Helin svarade att alla handbollsmål är besiktigade. Två handbollsmål i Järla 
sporthall är borttagna.  
 
BoFF – Omklädningsrum 
Björn Sandström (M) undrade om det är nya omklädningsrum på gång för BoFF 
 
Åsa Engwall svarade att det är på kommunens önskelista. De använder skolans 
omklädningsrum för tillfället 
 
Inventering av kommunens sommarlovsverksamhet 
Anders Selin (S) undrade om kommunen har svarat på enkäten från unga Örnar gällande 
kommunens sommatlovsverksamhet.  
 
Thomas Sass svarade att kommunen kommer att besvara enkäten. 
 
Information om Henriksdalsberget 
Johan Kjellman (NL) informerade att han och Lars Berglund (M) har deltagit på ett 
möte på Henriksdalsberget samt några andra partier i förra veckan.  
 
Information - Studiebesök 2 april 
Nämnden påmindes om det planerade studiebesöket den 2 april mellan 15.00- ca 20.00. 
Program kommer att skickas ut. 
 
 
- - - - - 

 Justerandes signatur 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 15 
 
Inkomna handlingar samt delegationsbeslut Fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
1 Brev - Skuru IK 2008-12-15 

Verksamheten har slagit i ”taket” – snart måste vi tyvärr tacka nej till barn 
och ungdomar som vill simma 
Svar 2008-01-09 
 

2 E-post 2008-12-29 Hemsida Myrsjö sporthall 
Svar 2009-01-14 
 

3 E-post 2008-01-29  12-25Förslag gällande uterinken Björknäs IP 
Svar 2009 2008-12-30 
 

4 E-post 2009-01-07   Skateboardpark i Älta 
Svar 2009-01-27 
 

5 Enkät angående vilken sommarverksamhet kommunen arrangerar för 
ungdomar under 16 år. 
 

 
Kurser och konferenser 
Inbjudan till kunskapsresa 
Tema Kultur och Fritid i Finland 
18-20 mars 
Esbo/ Helsingfors 
 
 
Fritidsgården i framtiden – Nacka nätverket 
7-8 maj 
Järna/Nykvarn 
 
Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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